



## Referat

Mødedato: Tirsdag den 28. marts 2023

Mødetidspunkt: Kl. 14:00 – 15:45

Mødested: Viborg Rådhus, M1.8

Mødeleder: Jesper

Referent: Jesper

Mødedeltagere: Linda Mortensen  
Linda Laursen  
Henning Laursen  
Mads Georgi  
Benny Andersen - Ældrerådet  
Jesper Hoelgaard – Trafik og Veje

Fraværende:

Kopi til: Britt Bak Odgaard – Afdelingsleder for Trafik og Veje

Teknik & Miljø  
Trafik og Veje

Dato: 28-03-2023

Sagsnr.: 20/31909  
Sagsbehandler: vpjho

## Tilgængelighedens By

1. Godkendelse af dagsorden  
Ingen bemærkninger.
2. Opfølgning på referat  
Referatet af den 22. november 2022 godkendes.
3. Behandling af dagsordenspunkter
  - a. Bordbænkesæt med plads til kørestolsbruger  
Henning har opfordret til, at vi drøfter anvendelse af bordbænkesæt, hvor der er plads til kørestol.  
  
Arbejdsgruppen bemærkninger  
God ide. Opfordring til, at det indtænkes ved arrangementer eller ved nyt eller ændring af eksisterende.  
  
Forvaltningens bemærkninger  
Vi er opmærksom på muligheden for bordbænkesæt med forlængelse af "bordpladen" ud over rammekonstruktionen.  
Det er bestemt en mulighed, når vi skal etableres nyt, hvilket ikke er hyppigt. En forudsætning er dog at adgangsvejen til og fra er velegnet for kørestolsbruger, samt at der er et passende areal til manøvre ved bordenden. Det kan bestemt også være en mulighed ved arrangementer.
  - b. Affaldssortering med taktile symboler  
Henning har fremsendt forslag (udarbejdet til Dansk Blindesamfund) til taktil afmærkning på affaldsspande.

#### Arbejdsgruppens bemærkninger

Et godt ønske for de brugere, som har dette behov. Ikke et ønske at alle kunder skal have dette.

Håber, at Revas vil tilbyde denne løsning, dog skal mulige bruger have information om muligheden.

#### Forvaltningens bemærkninger

Videresendes til Revas, som står for affaldshåndtering.

#### c. Fortovspulje (tilstandsvurdering af fortov)

Mads har bedt om en orientering om tilstandsvurdering af fortove jf. TU-sag og info om prioritering.

[Teknisk Udvalg - referat fra mødet den 23. november 2022 kl. 08:30 \(viborg.dk\)](#)

#### Forvaltningens bemærkninger

Puljen til forbedring af fortovene kan bruges til flere formål jf. [Teknisk Udvalg - referat fra mødet den 23. november 2022 kl. 08:30 \(viborg.dk\)](#)

- Renovering af fortove (små strækninger, hvor fliser/kantsten er i mindre god stand).
- Større renoveringer af fortove (længere strækninger).
- Renovering af fortove ved større ledningsarbejder (primært kloakrenoveringer)
- Etablering af nye fortove (borgerønsker)

Vi tager udgangspunkt ovenstående punkter ved prioriteringen.

#### d. Status for udbud af bybusser

Mads har bedt om en status på udbuddet af bybusser.

#### Forvaltningens bemærkninger

Status er at Midttrafik er i dialog med tilbudsgiver.

#### e. Ønske om handicapplatforme på koncertpladser

Mads har bedt om status på dette ønske.

Drøftelse af ønsket.

#### Forvaltningens bemærkninger

Vi har forståelse for ønsket, dog kan vi ikke garantere, at det er muligt alle steder bl.a. pga. manglende plads. Vi er i løbende dialog med arrangører, herunder Kultur & Udvikling.

#### f. Ønske om bedre tilgængelighed ved arrangementer f.eks.

Paradepladsen

Mads har bedt om status på dette ønske.

Dette ønske har været drøftet på arbejdsgruppens møde den 6. september 2022 under punkt 3.

Forvaltningens bemærkninger

Der skal være adgang til f.eks. koncerter på Paradepladsen for alle. Vi vil gå i dialog med arrangør om sikring af adgang til arealet.

- g. Ønske om status for Asmild Toft og adgangsvej mellem stisystem og området  
Mads har bedt om en status.

Dette ønske har været drøftet på arbejdsgruppens møde den 6. september 2022 under punkt 2.h.

Forvaltningens bemærkninger

Vi har d.d. modtaget et ønske fra institutionen om stiforbindelse mellem sti og institutionen, som vi myndighedsbehandler og vi forventer at adgangsvejen etableres i den kommende tid.

- h. Ønske om forklaring på skiltning efter krydset ved Holstebrovej om indsnævring fra 2-spor til 1-spor  
Benny spørger til dette.

Forvaltningens bemærkninger

Afmærkningen med indsnævring fra 2-spor til 1-spor er korrekt og der er ingen planer om ændringer. Der er ca. 230 meter fra krydset og indsnævring fra 2 til 1-spor. Vi tjekker om den evt. kan forbedres.

4. Eventuelt

Benny sørger til fritliggende fodgængerfelter jf. TU-sag. Redegørelse for hvorfor nogle fodgængerfelter ønskes fjernet. Info tages til efterretning. Benny påpeger, at han er helt uforstående overfor den påtænkte fjernelse af fodgængerfelt på Kastanievej i Viborg by.

Benny spørger til, hvem der får kopi af referaterne for denne arbejdsgruppe. Oplyst, at modtagerne er angivet i referatet og referaterne ikke videresendes til TU. Referenten kontakter evt. aktør, som måtte have behov for viden om et eller flere punkter.

5. Næste møde

Aftalt mødetidspunkter fastholdes. Det vil sige, at der ikke bookes om hvis et medlem af den ene eller anden grund ikke har mulighed for at deltage.

Næste møde afholdes tirsdag den 29. august 2023, kl. 14:00 i mødelokale M1.3 på Viborg Rådhus.

Det følgende møde afholdes tirsdag den 5. december 2023, kl. 14:00 i mødelokale M1.3 på Viborg Rådhus.